
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 70. posiedzeniu Senatu
w dniu 4 lutego 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra Skarbu Pañstwa Aleksandra Grada

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z przeprowadzon¹ reform¹ regulacji rynku cukru w Unii Europejskiej zosta³ zlikwidowa-

ny rejon plantacyjny, co skutkowa³o wygaszeniem dzia³alnoœci Cukrowni £apy.
Z przekazanych mi informacji wynika, i¿ w chwili obecnej zarówno na krajowym, jak i œwiatowym

rynku cukru poda¿ jest znacznie mniejsza ni¿ popyt. Wp³ywa to miêdzy innymi na wzrost ceny cukru
znajduj¹cego siê na rynku. W tej sytuacji w³aœciwszym wydaje siê zabieganie o zwiêkszenie limitu pro-
dukcji w Polsce, ani¿eli o zwiêkszenie importu z innych krajów Unii Europejskiej. Obecnie krajowy limit
produkcji jest znacznie ni¿szy ni¿ potrzeby rynku.

Podkreœlenia wymaga fakt, i¿ zlikwidowana cukrownia w £apach, jako jedna z najwiêkszych nowo-
czesnych cukrowni w Polsce, posiada³a jedne z najwy¿szych mocy przerobowych w Krajowej Spó³ce Cu-
krowej SA. Ponadto cukrownia w £apach posiada du¿y potencja³ technologiczny, znaczne mo¿liwoœci
produkcyjne oraz zaplecze kadrowe, dotychczas niewykorzystane. Tak¿e maj¹tek tej cukrowni dot¹d
nie zosta³ zagospodarowany. A wskutek jej likwidacji znacznie wzros³o bezrobocie w tej czêœci wojewó-
dztwa podlaskiego.

Bior¹c to wszystko pod uwagê, zwracam siê do Pana Ministra z nastêpuj¹cymi pytaniami. Czy prze-
widuje Pan mo¿liwoœæ wznowienia produkcji w Cukrowni £apy? Je¿eli tak, to proszê o wskazanie przy-
bli¿onego terminu podjêcia dzia³añ zmierzaj¹cych do ponownego uruchomienia produkcji. A je¿eli nie,
to proszê o wskazanie, w jaki sposób zostanie zaspokojony zwiêkszony popyt na cukier na rynku krajo-
wym, oraz o odpowiedŸ, czy przewiduje Pan mo¿liwoœæ zwiêkszenia importu cukru z innych krajów Unii
Europejskiej, a je¿eli tak, to w jakim zakresie, a tak¿e w jaki sposób i kiedy zostanie zagospodarowany
maj¹tek Cukrowni £apy (grunty, hale, ci¹g technologiczny).

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




